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            Protokół  Nr XXI/16                                    
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze 

w dniu 31 maja 2016r. 
 
 
 
XXI Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze. 
 
Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXI/247-257/16. 
 
 
1.Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 14 radnych, co stanowi kworum 
do podejmowania prawomocnych uchwał.   
 
Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 
 
Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował: 
 - p.Aleksandra Tabackiego   
 
Celem sprawniejszego przeprowadzenia obrad powołał również Komisję Uchwał i Wniosków, 
w skład której weszli radni: 
 - p.Piotr Szola  
 - p.Janusz Zgoł 
Przewodniczącym Komisji został Radny Piotr Szola. 
 
Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 
 
 
2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad 
Przewodniczący poinformował o konieczności: 

• uzupełnienia porządku obrad o stały punkt „Przegłosowanie zgłoszonych 
i nieuwzględnionych poprawek do protokołów z XIX i XX Sesji Rady Miejskiej”, który 
pomyłkowo został pominięty, 

• wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Orzesze, który był sygnalizowany przy rozesłanej uchwale dot. zmian 
w budżecie oraz uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

W wyniku głosowania wniosek dotyczący uzupełnienia porządku obrad o powyższy punkt oraz 
projekt uchwały został przyjęty przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.  

Przewodniczący poinformował, że dodatkowy punkt „Przegłosowanie zgłoszonych 
i nieuwzględnionych poprawek do protokołów z XIX i XX Sesji Rady Miejskiej” zostanie 
rozpatrzony po pkt 4, natomiast dodatkowy projekt uchwały zostanie rozpatrzony jako drugi 
w punkcie 9.  
 
 
 
 
 



2  

3.Wręczenie stypendiów naukowych za I semestr roku szkolnego 2015/2016 
Przewodniczący poinformował, że stypendia zostały przyznane 37 osobom na podstawie uchwały 
Nr XII/95/11 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 31.08.2011r. w sprawie zasad i trybu udzielania 
uczniom stypendiów za wyniki w nauce w ramach lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów z terenu Gminy Orzesze.  

Stypendia za I semestr roku szkolnego 2015/2016 otrzymali: Bendkowski Sebastian, Bober Anna, 
Bonczek Agnieszka, Buchalik Anna, Chmiel Jacek, Cogiel Daniel, Cwalina Weronika, 
Dobosiewicz Monika, Dyrska Anna, Gruszczyk Natalia, Harazin Mikołaj, Kaczmarczyk Adam, 
Kasperczyk Paweł, Kret Jacek, Kurzawska Julia, Kurzyca Anna, Lipka Patryk, Łukasik Adam, 
Markiton Julia, Nowak Karolina, Nowicka Wiktoria, Pacześ Anna, Piątek Sara, Płachetka 
Franciszek, Płaszczyk Paweł, Ptaszkowska Maja, Sabiniok Dominik, Skrzypczyk Józef, Skutela 
Zuzanna, Smelczysz Paulina, Strzoda Natalia, Szczerba Łukasz, Szlejter Piotr, Szołtysek Marcin, 
Wita Marta, Wypiór Jan, Żogała Szymon.  

 
 
4.Wręczenie listów gratulacyjnych laureatom XXVI Rejonowego Festiwalu Kultury 
Młodzieży Szkolnej w Tychach 
Burmistrz z Przewodniczącym Rady wręczyli opiekunom artystycznym zespołów wyróżnionym 
w XXVI Regionalnym Festiwalu Kultury Młodzieży Szkolnej w Tychach listy gratulacyjne. 
Burmistrz podziękował za przygotowanie zespołów artystycznych, za wkład pracy i zaangażowanie 
w rozwój artystyczny młodych orzeszan, a także promowanie miasta. 
 
 
„Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołów z XIX i XX Sesji 
Rady Miejskiej” 
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją do protokołów nie została zgłoszona żadna uwaga. 
 
 
5.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym 
Burmistrza stwierdził, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały radnym 
dostarczone na piśmie i prosi o zadawanie ewentualnych pytań. 
 

W związku z pytaniami wyjaśniono, że: 

• Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Katowicach dopuścił na prawach strony 
w postępowaniu administracyjnym dot. wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla planowanego przedsięwzięcia polegającego na udostępnieniu 
i zagospodarowaniu złoża węgla kamiennego „Żory-Suszec 1” w granicach projektowanego 
obszaru górniczego „Orzesze” osobę działającą w imieniu Zarządu Polskiego Klubu 
Ekologicznego – Koło Miejskie w Gliwicach, 

• nadesłane zostały trzy propozycje hejnału Orzesza, z których Komisja Konkursowa 
powołana Zarządzeniem Burmistrza, na hejnał wybrała kompozycję zgłoszoną przez 
Radnego Bartłomieja Marka. Dodano, że w skład Komisji Konkursowej m.in. wchodzili 
prof. dr hab. Władysław Szymański - Dziekan Wydziału Wokalno-Instrumentalnego Akademii 
Muzycznej im. Karola Szymanowskiego w Katowicach oraz p.Rafał Dudek - Wicedyrektor ds. 
przedmiotów muzycznych Zespołu Państwowych Szkół Muzycznych – Państwowa 
Ogólnokształcąca Szkoła Muzyczna II stopnia im. Karola Szymanowskiego w Katowicach, 

• nazwa Rondo św. Wawrzyńca zaproponowana została przez Radnego Józefa Bańczyka, 
• nowa część przedszkolna przy Szkole Podstawowej w Mościskach zgodnie z umową 

powinna być wybudowana do końca maja 2017 roku, po czym powinny nastąpić prace 
remontowe pozostałej części z ich zakończeniem do 31.08.2017r. 
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Radni zgłosili konieczność: 
• monitowania w sprawie uprzątnięcia pozostałości po skoszonej z poboczy trawy, 
• wykoszenia na skrzyżowaniach dróg wysokich traw, które zasłaniają przy wyjeździe 

widoczność czym zagrażają bezpieczeństwu,   
• wycięcia suchych drzew przy ul.Żorskiej. 

 
Burmistrz poinformował, że w rozmowie z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg zwrócił uwagę 
na brak zainteresowania sprawą wykaszania poboczy przy drogach powiatowych, zauważył 
że jedynie jest coś wykonane w przypadku konkretnego zgłoszenia. 
 
Radny Bartłomiej Marek dodał, że bez rezultatu kilkakrotnie już monitował w Powiatowym 
Zarządzie Dróg w sprawie wykoszenia poboczy na skrzyżowaniach bocznych ulic z ul.Żorską. 
 
 
6.Realizacja zapisów Strategii Rozwoju Miasta 
Realizację zapisów Strategii Rozwoju Miasta omówił Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta 
p.Marek Bem dla domeny I, III i IV. Realizację zapisów domeny II omówiła Dyrektor Miejskiego 
Zespołu Oświaty p.Anna Czarnacka. Omówiony materiał zamieszczony jest w załączniku Nr 1 do 
protokołu. 
 
W związku z pytaniem p.Marek Bem wyjaśnił, że realizacja centrum przesiadkowego związana jest 
z funduszami. Dodał, że budżecie roku 2017 musiałyby zostać zaplanowane środki finansowe na 
projekt, aby w roku 2018 realizować zadanie. 
 
 
7.Sprawozdanie za rok 2015 z realizacji Gminnego Programu: 

• Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych, 
• Przeciwdziałania Narkomanii, 
• Współpracy z organizacjami pozarządowymi 

Przewodniczący poinformował, że sprawozdania były wszystkim radnym dostarczone na piśmie 
i szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu 
i Mienia Gminy.  
W związku z brakiem uwag i pytań sprawozdania zostały poddane oddzielnym głosowaniom. 
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania za rok 2015 z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz 
Współpracy z organizacjami pozarządowymi głosowali wszyscy obecni radni – 14 gł. 
Sprawozdania stanowią załącznik Nr 2 do protokołu. 

 
 

8.Absolutorium 
- wystąpienie Burmistrza Miasta na temat realizacji budżetu w 2015 roku 
Na wstępie Burmistrz przedstawił, że pomimo uchwalonego budżetu z założonym kredytem 
w wysokości 3 mln.zł za zgodą Rady, która podejmowała uchwały dot. zmian w budżecie nie było 
konieczności jego zaciągania. Stwierdził, że udało się zwiększyć środki finansowe na 
dofinansowanie wykonania remontów dróg powiatowych jak również na wykonanie remontów dróg 
gminnych. Przedstawił główne zadania, które były w 2015 roku realizowane. 
 
Skarbnik Miasta omówiła najważniejsze elementy dotyczące realizacji budżetu za 2015 rok. 
Omówiła główne wydatki majątkowe oraz bieżące, a także przedstawiła zadania, które otrzymały 
dofinansowanie.  
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- rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, sprawozdania finansowego, informacji 
o stanie mienia gminy 

Przewodniczący Rady przedstawił kalendarium posiedzeń poszczególnych Komisji, na których po 
analizie pozytywnie zaopiniowano sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe za 2015 rok Miasta 
Orzesze.    
 
 -    odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej 
Przewodniczący odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Miasta Orzesze 
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2015 - załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

- odczytanie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu i o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium 

Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 4200/IV/66/2016 z dnia 8 kwietnia 2016r. IV Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Burmistrza Miasta Orzesze sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego (załącznik Nr 4 do protokołu)  oraz Uchwałę 
Nr 4200/IV/99/2016 z dnia 19 maja 2016r. IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej Orzesze (załącznik Nr 5 do protokołu). 
 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2015 rok 

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku 
głosowania jawnego Uchwała Nr XXI/247/16 została przyjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.  
 
- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta za 2015 rok 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku 
głosowania jawnego Uchwała Nr XXI/248/16 została przyjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.  
 
Przewodniczący w imieniu całej Rady złożył Burmistrzowi gratulacje z okazji uzyskanego 
absolutorium. Podziękował za sprawne prowadzenie finansów gminy w 2015 roku.  
 
Burmistrz w imieniu swoim oraz wszystkich pracowników podziękował za udzielone absolutorium 
i okazane zaufanie.  

 
 

9.Podjęcie uchwał w sprawie: 
− aktualizacji „Studium uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta Orzesze” 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami poinformował, że 
przygotowany projekt jest realizacją uchwały z czerwca 2014r. Dodał, że w wyniku 
przeprowadzonego postępowania została wybrana firma, która aktualizację „Studium …” miała 
przeprowadzić do końca grudnia 2016r. Wyjaśnił, że zakres opracowania „Studium …” został 
poszerzony o tereny powiększonego obszaru w związku z przeprowadzoną zmianą granic pomiędzy 
Orzeszem a Kobiórem. Dopowiedział, że na przełomie miesięcy marzec/kwiecień odbyła się 
w temacie aktualizacji „Studium …” dyskusja publiczna. Przedstawił, że obecnie zachodzi 
konieczność oddzielnego przegłosowania przez Radę uwag nieuwzględnionych.  
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Projektant przedstawił powody, w związku z którymi przystąpiono do aktualizacji 
„Studium …” oraz zapoznał radnych z integralnymi częściami uchwały. Szczegółowo omówił 
wszystkie  nieuwzględnione uwagi z podaniem przyczyny nieuwzględnienia. Przyczyny 
nieuwzględnienia zgłoszonych uwag zamieszczone są w rubryce 11 załącznika Nr 10 do uchwały. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wszystkie nieuwzględnione uwagi zostały przyjęte przez 
Radę. Sposób głosowania przedstawia poniższa tabela. 
 

      Lp. Numer uwagi Głosowanie 
1.  1 13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymujący się” 
2.  2 14 gł. „za” - jednogłośnie 

3.  3 14 gł. „za” - jednogłośnie 

4.  6 14 gł. „za” - jednogłośnie 

5.  7 14 gł. „za” - jednogłośnie 

6.  9 14 gł. „za” - jednogłośnie 

7.  11 14 gł. „za” - jednogłośnie 

8.  12 14 gł. „za” - jednogłośnie 

9.  13 14 gł. „za” - jednogłośnie 

10.  14 14 gł. „za” - jednogłośnie 

11.  17 14 gł. „za” - jednogłośnie 

12.  18 14 gł. „za” - jednogłośnie 

13.  20 14 gł. „za” - jednogłośnie 

14.  23 14 gł. „za” - jednogłośnie 

15.  25 14 gł. „za” - jednogłośnie 

16.  26 14 gł. „za” - jednogłośnie 

17.  28 14 gł. „za” - jednogłośnie 

 
W związku z pytaniami wyjaśniono, że: 

• w Parku na Górce św.Wawrzyńca będą mogły pojawić się elementy małej architektury bez 
specjalnego zapisu w „Studium …” gdyż plac zabaw można zakwalifikować jako plac 
dziennej rekreacji, który nie wymaga zezwolenia, 

• teren zamknięty dotyczy terenów kolei np. linie kolejowe, mogą to również być tereny 
drogowe i jest wyznaczany przez Ministra Infrastruktury, 

• tereny pod eksploatację piasku nie podlegały aktualizacji i co do tego terenu obowiązują 
zapisy poprzedniego „Studium …”,  

• w „Studium …” ujęto drogę łączącą Zazdrość z Czerwionką-Leszczyny, aby utrzymać 
przewidziany w „Studium …” Gminy Czerwionka-Leszczyny układ komunikacyjny 
i powiązać go z układem komunikacyjnym na terenie Orzesza, 

• lokalizacja wielkopowierzchniowych obiektów handlowych została przewidziana przy 
DK 81, 

• przedmiotem aktualizacji były tylko kierunki zagospodarowania przestrzennego, dlatego 
liczba ludności pozostała z poprzedniego „Studium …” a nie uległa ona drastyczniej 
zmianie żeby wymagała poprawienia. 

 
Uchwała w sprawie aktualizacji „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Orzesze” została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie. 
 

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
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Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały dotyczący zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
co zamieszczone jest w załączniku Nr 6 do protokołu.  
 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze została przyjęta 
przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 
 

− zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały łącznie z autopoprawką, co zamieszczone jest 
w załączniku Nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o przeanalizowanie konieczności wykonania nawierzchni 
ul.Łukasiewicza z kostki betonowej. Stwierdził, że położenie asfaltu byłoby znacznie tańsze 
i można by część środków wykorzystać na inne zadanie. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego wytłumaczył, że kostka betonowa ma dłuższą trwałość 
i ul.Łukasiewicza jest drogą wąską, którą przebiega uzbrojenie terenów, co w przypadku awarii daje 
możliwość rozebrania części nawierzchni na wymaganym odcinku i łatwego przywrócenia do stanu 
poprzedniego.  
 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok została przyjęta przy 14 gł. „za” 
- jednogłośnie. 

 
− oceny zasobów pomocy społecznej Miasta Orzesze 

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu 
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że obowiązek sporządzenia 
oceny zasobów pomocy społecznej wynika z art.16a ustawy o pomocy społecznej. Wyjaśniła, 
że dane do opracowania tej oceny zaciągane są z Głównego Urzędu Statystycznego, ale 
weryfikowane z danymi Referatu Spraw Obywatelskich Urzędu Miejskiego. Dodała, że Komisja 
Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa po zapoznaniu się z oceną oraz z uwagi na koszty 
ponoszone na zapewnienie dzieciom pieczy zastępczej zawnioskowała o rozważenie możliwości 
zatrudnienia drugiego asystenta rodziny obecnie pracującego w zastępstwie osoby przebywającej na 
urlopie wychowawczym. 
 
Uchwała w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Miasta Orzesze została przyjęta przy 14 gł. 
„za” - jednogłośnie. 
 

− zatwierdzenia Taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków dla Miasta Orzesze 
przedstawionej przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu na 
okres od dnia 1 lipca 2016r. do dnia 30 czerwca 2017r. 

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poinformował, że koszt oczyszczania 
1m3 ścieków został podwyższony o 18gr. netto i będzie wynosić 6,46zł netto za 1m3, natomiast 
opłata abonamentowa nie uległa zmianie w stosunku do stawki obowiązującej tj. 6,74zł netto.   
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Uchwała w sprawie zatwierdzenia Taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków dla Miasta 
Orzesze przedstawionej przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu na okres 
od dnia 1 lipca 2016r. do dnia 30 czerwca 2017r. została przyjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 
 

− nadania nazwy ronda w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Kierownik Referatu ds. Promocji Miasta, Współpracy ze Stowarzyszeniami, Przeciwdziałania 
Uzależnieniom oraz Zarządzania Kryzysowego poinformowała, że złożono cztery propozycje na nazwę 
ronda: Rondo Reformacji, Rondo im. Żołnierzy Wyklętych, Rondo św. Wawrzyńca i Rondo im. 
Wojciecha Korfantego. Dodała, że nazwę „Rondo św. Wawrzyńca” wybrała komisja powołana 
Zarządzeniem Burmistrza Miasta Orzesza. Przedstawiła, że nagrodą dla pomysłodawcy za wybraną 
nazwę jest komplet materiałów promocyjnych. 
 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ronda w Orzeszu została przyjęta przy 14 gł. „za” - 
jednogłośnie. 
 
Burmistrz wręczył p.Józefowi Bańczyk materiały promocyjne, które przez nagrodzonego zostały 
przekazane na rzecz Szkoły Podstawowej w Zgoniu. 
 

− przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w Orzeszu w sołectwie Zawada (Urbasówka) 

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że 
zachodzi konieczność ponownego podjęcia uchwały, gdyż podjęta w miesiącu marcu uchwała w tej 
samej sprawie została przez nadzór Wojewody uchylona ze względu na nieczytelność załącznika.  
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu w sołectwie Zawada (Urbasówka) została przyjęta 
przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 

 
− zmiany Uchwały Nr XVIII/227/16 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 marca 2016r. 

w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Oświaty w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Sekretarz Miasta poinformowała, że nadzór prawny Wojewody zakwestionował zapisy ust.2 i ust.4 
w par.2 poprzedniej uchwały. Wyjaśniła, że zapisy ust.2 są powieleniem przepisów ustawy 
o finansach publicznych, natomiast zapis ust.4 jest kompetencją Burmistrza. 
 
Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/227/16 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 
30 marca 2016r. w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Oświaty w Orzeszu została przyjęta przy 
14 gł. „za” - jednogłośnie. 
 

− wprowadzenia zmian w Statucie Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Przedstawił protokół Komisji 
Konsultacyjnej z dnia 30.05.2016r. z przebiegu konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta 
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Orzesze w sprawie zmian Statutu Miasta Orzesze. Protokół z konsultacji stanowi załącznik Nr 8 do 
niniejszego protokołu. 
 
Sekretarz Miasta wyjaśniła, że konieczność wprowadzenia zmiany w wykazie gminnych jednostek 
organizacyjnych jest następstwem podjętej przez Radę uchwały o likwidacji Miejskiego Zespołu 
Oświaty.  
 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Miasta Orzesze została przyjęta przy 
14 gł. „za” - jednogłośnie. 
 
 
10.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje 
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
Radny Piotr Szola w związku ze złożoną na ostatniej sesji ustną interpelacją dotyczącą 
konieczności naprawienia nawierzchni ul.Leśnej zwrócił uwagę, że w dalszym ciągu stan 
nawierzchni jest w bardzo złym stanie na dowód czego zaprezentował wykonane zdjęcia. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego wyjaśnił, że w ramach remontów bieżących droga była 
wyrównana i dziury zostały zasypane. Obiecał, że sposób wykonania prac zostanie sprawdzony. 
 
Przewodniczący przedstawił przekazane do wiadomości dwie interpelacje złożone do Zarządu 
Powiatu Mikołowskiego przez Radnego Tadeusza Marszolika dotyczące: 

• planowanej na terenie Woszczyc, Królówki i Zgonia eksploatacji węgla kamiennego, 
• bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów poruszających się ul.Pszczyńską w Orzeszu-

Zawiści. 
 
Przewodniczący odczytał odpowiedź Poczty Polskiej S.A. w związku z interpelacją Radnego 
Janusz Zgoł dotyczącą likwidacji na terenie Orzesza pocztowych skrzynek nadawczych. 
 
 
11.Zapytania i wolne wnioski 
 

1/ W związku z pytaniami wyjaśniono, że; 

• w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego teren w Zawiści, 
na którym planowana jest budowa strażnicy ma przeznaczenie pod usługi a szczegółowy 
zapis dot. budowy tego typu obiektu musi znaleźć się w planie zagospodarowania 
przestrzennego, 

• zbyt duża kwota została wyznaczona przez właściciela obiektu byłego kina, dlatego gmina 
zrezygnowała z jego kupna. Dodano, że bardziej zasada byłaby chyba budowa w centrum 
nowego obiektu na cele sali widowiskowej, 

• zgłoszenia dotyczące rannych zwierząt powinny być kierowane do lekarza weterynarii, 
który decyduje czy zwierzę powinno być poddane eutanazji czy też skierowane do 
pogotowia leśnego w Mikołowie. 

2/ Radny Eugeniusz Szala podziękował za głosowanie na projekt zgłoszony przez Stowarzyszenie 
im. Franciszka Stuska w programie LECHSTARTER. 
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3/ Przewodniczący przedstawił pisma: 

• instytucji, do których została skierowana uchwała w sprawie poparcia działań mających na 
celu utworzenie niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii, 

• dotyczące planowanego przedsięwzięcia polegającego na udostępnieniu i zagospodarowaniu 
złoża węgla kamiennego „Żory-Suszec 1” w granicach projektowanego obszaru górniczego 
„Orzesze”, które wpłynęły do Rady ze Spółki Silesian Coal, 

• Miejskiego Zespołu Oświaty dotyczące wyznaczenia radnych do prac w Komisjach 
Konkursowych na stanowiska dyrektorów w orzeskich placówkach oświatowych (SP Nr 6 
w Orzeszu-Zawiści, SP Nr 5 w Orzeszu-Zazdrości oraz Przedszkola Nr 3 w Orzeszu-
Zawadzie), 

• Szkoły Podstawowej Nr 2 w Orzeszu dotyczące rozbudowy placówki o salę gimnastyczną 
wraz złącznikiem zawierającym dodatkowe, niezbędne pomieszczenia. 

 

4/ W związku z pismem Spółki Silesian Coal dotyczącym wskazania na terenie Orzesza miejsca na 
lokalizację siedziby Spółki, w związku z planowanym wydobyciem węgla kamiennego w obszarze 
„Żory-Suszec 1” w Orzeszu, Burmistrz stwierdził, że do czasu uzyskania przez Spółkę stosownej 
koncesji nie widzi zasadności prowadzenia na ten temat rozmów. 

 

5/ Burmistrz poinformował o: 

• prowadzonych na szczeblu Powiatu rozmowach na temat stworzenia na części pierwszego 
piętra biurowca w Jaśkowicach domu wsparcia dziennego dla osób niepełnosprawnych po 
25 roku życia. Dodał, że jeden obiekt dla wszystkich gmin powiatu byłby rozwiązaniem 
tańszym od samodzielnego jego prowadzenia przez każdą z gmin. Przedstawił, że Powiat 
ma udzielić pomocy przy opracowaniu projektu,  

• podpisanym liście intencyjnym na zagospodarowanie całego III piętra biurowca 
w Jaśkowicach na potrzeby szkoły policealnej, 

• podpisanym z gminami Powiatu Mikołowskiego liście intencyjnym dotyczącym lokalizacji 
na terenie Mikołowa schroniska dla zwierząt. Dodał, że podpisanie listu było podyktowane 
koniecznością zapisania w planie zagospodarowania przestrzennego na wskazywanym 
terenie funkcji przeznaczenia terenu umożliwiającej jego budowę. Dopowiedział, że sprawy 
finansowe zostaną wyliczone i każdej z gmin będzie przedstawiony sposób finansowania 
zarówno budowy jak i utrzymania. 

 

6/ Przewodniczący:  

• poprosił o przygotowanie i przedstawienie na posiedzeniu Komisji Ładu i Porządku oraz 
Przestrzegania Prawa informacji dotyczącej kosztu postawienie znaków drogowych oraz kto 
podejmuje w tej sprawie decyzję, 

• zwrócił uwagę na konieczność wyczyszczenia kratek ściekowych, gdyż np. z powodu 
zapchanych kratek na ul.Bukowina cała woda deszczowa spływa na rynek. 

 

7/ Zwrócono uwagę, że koszenie terenów gminnych nie jest wykonywane solidnie, gdyż koszone są 
tereny płaskie a wzniesienia czy odcinki przy płotach i masztach są już pomijane. 
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12.Zamknięcie Sesji 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 
XXI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie.  
 
Sesja trwała od godz. 15,00 do godz. 19,40. 
 
 
          Przewodniczący 
     Protokołowała         Rady Miejskiej 
 
mgr Marzena Nowak                mgr inż. Jan Mach 
 

 

Radni obecni na Sesji: 

1. Bańczyk Józef  
2. Bortlik Grażyna  
3. Buchalik Eugeniusz  
4. Gazda Rajmund  
5. Mach Jan  
6. Marek Bartłomiej  
7. Matuszczyk Grażyna 
8. Mrowiec Damian  
9. Potysz Teresa  
10. Spendel Jan  
11. Szala Eugeniusz 
12. Szola Piotr  
13. Tabacki Aleksander 
14. Zgoł Janusz  

Radni nieobecni: 
-   Kiecka Damian 
 
 

W Sesji wzięli również udział: 

− p.Mirosław Blaski  - Burmistrz Miasta 
− p.Sylwia Krawczyk  - Z-ca Burmistrza Miasta 
− p.Iwona Burszka  - Skarbnik Miasta 
− p.Jolanta Szubert  - Sekretarz Miasta 
− p.Małgorzata Lorens  - Dyrektor MOK 
− p.Anna Czarnacka  - Dyrektor MZO 
− p.Łucja Hajduk  - Dyrektor MBP 
− p.Danuta Piwońska  - Kierownik MOPS 
− p.Wiesław Klar  - Kierownik ZGKiM 
− p.Benedykt Kurcok  - Naczelnik Wydziału UM 
− p.Maciej Bany  - Naczelnik Wydziału UM 
− p.Marek Bem  - Naczelnik Wydziału UM 
− p.Teresa Macioszek  - Kierownik Referatu UM 
− p.Sonia Janecka  - Kierownik Referatu UM 
− p.Tomasz Szier  - Kierownik Referatu UM 
− p.Barbara Petniakowska - Komendant SM 
− p.Monika Starok  - Pracownik MZO 
− Radca Prawny 
− przedstawiciel prasy 
− mieszkańcy 
 
Orzesze, dnia 14.06.2016r. 


